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ODBOJKARSKA ZVEZA SLOVENIJE 
ZVEZA ODBOJKARSKIH SODNIKOV SLOVENIJE 
KOMISIJA ZA SPREMLJANJE IN KONTROLO SOJENJA 
 
Datum: 05.01.2004 
 
ZAPISNIK 3. POSVETA DELEGATOV - KONTROLORJEV 
 
Posvet je bil 03. januarja 2004 v gostišču »pri hrastu«, v Radomerju. 
Začetek ob 0945. 
 
Vabljeni: vsi delegati – kontrolorji na listi za tekmovalno sezono 2003/2004  
Ostali vabljeni: Dejan Perčič in Jana Prešeren  
 
Dnevni red:  

1. Ugotovitev prisotnosti, 
2. razgovor o uspešnosti reševanja testov v Mariboru ter eventualnih kriterijih za uspešno 

oz. neuspešno opravljanje testiranje, 
3. analiza dela delegatov – kontrolorjev po končanem jesenskem delu, 
4. razprava o konkretnih odbojkarskih situacijah na tekmah DOL, 
5. tajno ocenjevanje sodnikov, 
6. razno – predlog o »A« in »B« skupini sodnikov v 1.DOL, kosilo; 

 
Posvet je sklical in vodil Tone Ficko, ki se je na začetku zahvalil Zavarovalnici Maribor d.d. in Mleko 
prometu, ki sta to srečanje sponzorirala. 
 
Ad 1.) 
 
Na posvetu so bili prisotni vsi vabljeni delegati – kontrolorji razen Kolenc Emil, v imenu predsednice 
ZOSS pa je bil prisotenj Aco Kramar, kot član predsedstva ZOSS. 
 
Ad 2.) 
 

Rezultati testiranja delegatov – kontrolorjev je bil primerljiv z razultati testiranja sodnikov. 
Vsi D –K so testiranje opravili nad 75% uspešno. Število napak je bilo od 0 do 8 pri posameznih 
delegatih. 
 Jarc je podal pripombo, da so bili testi sestavljeni na osnovi knjige primerov (case book) in ne 
na osnovi pravil odbojkarske igre. Opozoril je, da nimamo ustreznega gradiva tudi v slovenščini, za 
kar bi moralo poskbeti predsedstvo ZOSS. 
  Ugotovljeno je bilo, da je samo testiranje smiselno, potrebno pa bi bilo opredeliti kriterije za 
uspešnost testiranja in posledice takega testiranja. 
 
SKLEP 1: 
Kriterije in  posledice testiranja naj pripravi komisija za izobraževanja in napredek sojenja. 
 
Ad 3.) 
 

V tekmovalni sezoni 2003/2004 je na listi 11 delegatov – kontrolorjev, ki so v jesenskem delu 
prvenstva na 1. DOL opravili 90 kontrol in s tem 26. sodnikom zagotovili 180 ocen. Ocene so v 
primerjavi z lansko sezono višje, kar pa je posledica ukinitve odbitka na čas.  
 V jesenskem delu je prišlo do nekaj pripomb na delegiranje, saj je nekajkrat prišlo do situacije, 
da je D – K ocenjeval sodnika, ki prihaja iz iste DOS kot sam D- K. Takim situacijam se je in se bo 
komisija poskušala izogniti, vendar to vedno ni mogoče, še posebno v primerih predelegacij sodnikov 
ali D- K.  
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 Po podatkih komisije SKS pri ocenjevanju D-K največkrat ugotovijo pri 1. sodniku napake pri 
drugem odboju žoge v težkem položaju, pri 2. sodniku pa manjše pozicijske napake in nedosojenje 
dotika igralca z mrežo.  
 V jesenskem delu prvenstva so sodniki podali štiri pritožbe na occeno D – K. Dve pritožbi sta 
bile rešene pozitivne, dve pa negativno. V primeru pritožbe g.Pevca na oceno g.Lečnika je bilo 
ugotovljeno, da je sodnik v svoji pritožbi navajal izjave, ki presegajo načela korektnega obnašanja in 
ne sodijo v obravnavo komisije SKS. G. Karčovnik je izrazil svoje nestrinjanje s popravki njegovih 
ocen, saj so bile po njegovem mišljenju neupravičene. Komisija SKS je g. Karčovniku obrazložila, da 
so bile ocene spremenjene zaradi neupravičenega odvzema. 
 
SKLEP 2: 
Sodniki, ki so pritožijo na oceno, morajo poslati pritožbo tudi D-K, ki je oceno podal. Prav tako 
pa mora komisija SKS v poročilu o obravnavi pritožbe, bolj natančno opisati, na kaj se sodniki 
pritožujejo in kakšna je odločitev komisije. 
 
SKLEP 3: 
Izniči se sklep, da mora na željo sodnika D-K po tekmi pogledati sporno situacijo tudi na kaseti. 
 
Poročilo o ocenah na 2. in 3.DOL je predstavil g.Kralj, ki je poudaril, da je teh ocen premalo in zato 
naproša vse kontrolorje (tudi sodnike), da opravijo čimveč kontrol in ne samo toliko kot to zahteva 
pravilnik, saj bomo lahko le tako zagotovili potrebno število ocen vsem sodnikom. 
 
Ad 4.) 
 
D-K so v nadaljevanju prediskutirali nekatere sporne situacije: 
• V kolikor se ugotovi, da je sodnik dal dovoljenje za igro kljub temu, da ekipi nista v igišču 

popolni, je to napaka sodnika in mora akcijo zato ponoviti, ekipo pa v takem primeru, da je 
namerno zavlačevala z igro prvič opozoriti, v naslednjih primerih pa kaznovati za zavlačevanje. 

• Vsi člani ekipe, ki so vpisani v zapisniku (trenerja, maser in zdravnik), se lahko tudi ogrevajo, če 
imajo ustrezno športno obutev, a le do začetka uradnega ogrevanja. 

• Do začetka uradnega ogravanja se na dovoljenje D-K lahko z ekipo ogravajo tudi člani ekipe, ki 
niso na seznamu ekipe za tekmo, vendar le v športni obutvi. D-K mora v tem primeru o tem 
obvestiti sodnika, ki sta s pričetkom uradnega ogrevanja dolžna to osebo odstraniti z igralnega 
področja. 

• Pri predstavitvi sodnikov na tekmi sodnik ne sme mahati z roko, temveč se mora samo prikloniti. 
• Na nekaterih igriščih se pojavlja, da je sredinska črta zaradi raznih simbolov prekinjena. D-K 

mora zahtevati, da se sredinska črta označi tako, da je po celotni dolžini dovolj vidna in 
neprekinjena. 

• Zapisnikar mora imeti na mizi ročni semafor in ga mora tudi sam upravljati. 
 
SKLEP 4: 
TK OZS se predlaga, da v tekmovalnem pravilniku za DOL zapiše, da morajo imeti igralci 
številko dresa na hlačkah ali ogrevalnem dresu, s katero bo nato nastopil tudi na tekmi. S tem bi 
D-K in sodniki lažje preverili igralce in se s tem izognili zapletov, ki se sedaj ugotovijo prepozno. 
 
SKLEP 5: 
D-K ugotavljajo, da se na licenci pojavljajo zelo stare slike igralcev, zato bi bilo smotrno od 
klubov zahtevati bolj ažurno pošiljanje novejših slik njihovih igralcev. 
 
SKLEP 6: 
Komisiji za izobraževanje in napredek se zaprosi za tolmačenje pravila okrog zamenjave 
prostega igralca. Kakšem je postopek, če se igralec in libero zamenjata po pisku za servis in pred 
izvedbo servisa, ter če se zamenjata po izvedbi servisa? 
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Ad 5.) 
 
D-K so rapravljali tudi o načinu ocenjevanja sodnikov. Večina D-K se je opredelila, da se z naslednjo 
tekmovalno sezono preide na tajno ocenjevanje. 
 
Ad 6.) 
 

Komisija SKS je podala predlog, da bi se sodniki »A« liste razdelili v dve kategorije, s čimer 
bi nato sodnike iz zgornjega dela lestvice delegirala na bolj rizične tekme. D-K se s tem predlogom 
niso strinjali, saj so mnenja, da morajo biti vsi sodniki sposobni odsoditi vse tekme 1.DOL. 
 Vsi kontrolorji (tudi sodniki) mora prispeti na tekmo pravočasno in svoje delo opravljati za 
zapisnikarsko mizo, kjer mora spremljati tudi delo zapisnikarja. Kontrolor naj svoje delo opravlja v 
smislu pedagoškega pristopa, pri tem pomaga sodnikoma in v primeru materialnega kršenja pravil 
poskuša to preprečiti, na isti način kot D-K.  
 D-K so se zavzeli, da bi z naslednjo tekmovalno sezono prišlo do izenačenja nadomestila za 
sojenje med sodnikoma in D-K. 
 
 
Seja je bila končana ob 1530. 
 
 

             Predsednik komisije za  

Sekretar ZOSS       spremljanje in kontrolo sojenja pri ZOSS 

Dejan Perčič         Tone Ficko l.r. 


